
Høringssvar: Tillæg nr. 3 til spildevandsplan 2008

Oversigt over høringssvar
Nr. Organisation/person Bemærkninger i høringssvar Kommentarer til bemærkninger
1 Haveforeningen 

Frederikshøj
HF Frederikshøj påpeger, at spt3 er 
baseret på forkerte oplysninger, idet 
det meste af haveforeningen ikke er 
registreret som forurenet jord. På 
denne baggrund ønsker de, at den 
uforurenede del fortsat må håndtere 
regnen lokalt, mens X-gangen 
kloakeres for regnvand sammen med 
Mozart.

Har givet anledning til genovervejelse 
af planen pga nye oplysninger.
Oplandet rettes til, så det alene 
dækker HF Mozart og X-gangen i HF 
Frederikshøj.

Der skal følges op med en 
lovliggørelsesrunde af eksisterende, 
ulovlige faskiner i Frederikshøj i 
samarbejde med Vand og VVM

2 Indre By Lokaludvalg Er positive overfor etableringen af 5 
nye udløb i byens centrum til sikring 
af at vandet kan bortledes under 
kraftig regn.
Øvrige bemærkninger ikke relevante

3 Valby Lokaludvalg Ingen bemærkning
4 Amager Vest 

Lokaludvalg
LU’et ønsker, at regnvand håndteres 
lokalt i haveforeningerne for at 
undgå to-strenget kloak.

Der er kun planlagt tostrengede 
systemer, hvor der ikke kan etableres 
lokal afledning af regn på grund af høj 
grundvandsstand, forurenet jord eller 
lignende.  

5 Amager Øst 
Lokaludvalg

LU’et er positive overfor spt3’s 
initiativer.

6 Christianshavns 
Lokaludvalg

LU’et bemærker, at tillægget ikke 
omhandler tiltag på Christianshavn

Tillægget omhandler alene tiltag, der 
er planlagt udført i 2014. 

7 Vagn Meyer Anmoder om, at HF Frederikshøj kan 
fortsætte med håndtering af 
regnvand som hidtil. Udgifter til 
kloakering er en stor økonomisk 
byrde.

Se svar nr 1.

8 Kgs. Enghave 
Lokaludvalg

LU’et mener at løsningsmodel 1 skal 
benyttes for kommende kanaløer

LU’et ønsker at indsatsen overfor 
udledning til Belvederekanalen 
fremmes, og at kanalen åbnes

LU’et ønsker at indsatsen overfor 
udledning af spildevand til 

Udgangspunktet er løsningsmodel 1 
med trestrenget system, men det kan 
vise sig hensigtsmæssigt at afvige 
herfra på grund af meget store 
anlægs- og driftsudgifter på grund af 
ø-strukturen

At projektet er medtaget i tillægget er 
et udtryk for at det fremmes mest 
muligt.  En eventuel åbning af kanalen 
vil blive inddraget i 
detailprojekteringen.

At projektet er medtaget i tillægget er 
et udtryk for at det fremmes mest 



Harrestrup å fremmes

LU’et bakker op om HF Frederikshøjs 
høringssvar nr 1

muligt.  

Se bemærkninger for nr 1.

9 Carlsberg Byen Carlsberg Byen mener at 
kloakeringsprincippet for Carlsberg 
skal være fælleskloak.

Carlsberg Byen mener at separering 
af tagvandet i to strenget system vil 
påføre Carlsberg Byen væsentlige 
udgifter, som ikke er indeholdt i det 
planlagte projekt.

Carlsberg Byen kan ikke acceptere, 
at kloak til tagvand fastholdes som 
privat ejet og drevet.

Af hensyn til kloakkens funktion stilles 
der krav til fremtidige byudviklings-
områder om separering i lighed med 
de øvrige byudviklingsområder. 
Fastholdelse af fælleskloakken vil 
medføre meget store investeringer i 
udvidet kapacitet.

At fastlægge kloakeringsformen i 
forbindelse med den igangværende 
ombygning er udtryk for rettidig 
omhu, som muliggør at Carlsberg Byen 
kan spare store omkostninger i 
forhold til at skulle separere på et 
senere tidspunkt, hvor kloakken er 
etableret. 

Formuleringen i planen ændres, så 
regnvandsledninger og 
spildevandsledninger er ens.

10 Østerbro Lokaludvalg LU’et er nervøs for, at et fremtidigt 
bassin ved Svanemøllebugten vil 
hindre en udvidelse af badestranden 
og sejladsmulighederne i bugten.

LU’et opfordrer til at koordinere et 
nyt udløb i Kalkbrænderihavnen med 
projekter på Østre Gasværksgrunden 
og Carl Nielsens Allé

LU’et bifalder etablering af et 
skybrudsudløb ved Nordre 
Frihavnsgade

LU’et udtrykker bekymring for om 
skybrudssikring af Lyngbyvej er 
koordineret med brug af boldbaner 
og en fremtidig sti til 
Kildevældsskolen

LU’et bifalder projektet på Tåsinge 
Plads

LU’et henviser til udvalgets 
byplanprojekt vedrørende 

Der er ikke taget stilling til placering 
endnu. Etableringen af bassinet vil 
forbedre badevandskvaliteten 
væsentligt.

Koordineringen sker allerede.

Der er opmærksomhed på 
boldbanerne i projektet. Projektet 
påvirker ikke skolestien.



Strandboulevarden.

11 Vagn Smed (beboer i 
HF Mozart)

Sætter spørgsmålstegn ved, om det 
proportionale i at regnvandskloakere 
for 25% af arealet, mens resterende 
regnvand vil nedsive igennem 
forurenet  jord.

Opfordrer til at alternative 
muligheder undersøges, før det 
tages endeligt stilling til kloakeringen

Der kan i dag ikke etableres en lovlig 
bortskaffelse af regnvand pga 
jordforurening, hvilket medfører at 
der ikke kan meddeles byggetilladelse 
i foreningen. 

Det vurderes, at der ikke er realistiske 
alternativer til den foreslåede løsning 
med en separat regnvandskloak.

12 Parcelhusforeningen 
Kongelund

PF Kongelund mener, at de bliver 
behandlet ringere end tidligere 
kloakeringer af helårsforeninger 
(hvor kommunen har betalt den 
interne kloak), og ønsker at planens 
del om finansiering af kloakeringen 
genovervejes. 

PF kongelund sætter spørgsmålstegn 
ved, om der er taget politisk stilling 
til en ændret praksis ved kloakering 
af haveforeninger.  

Tillæggets finansiering er en 
konsekvens af vandsektorlov og 
Stoplov, hvor fokus har været på at 
hindre en udlodning mellem forsyning 
og kommune. Der er således tale om 
en ny praksis som konsekvens heraf. 
Den hidtidige praksis er ulovlig.
Det er ikke muligt at ændre 
finansieringen.

I spildevandsplan 2004, som er politisk 
vedtaget, fremgår det klart, at der 
fremover ikke vil kunne betales for 
intern kloakering i haveforeninger.

13 Nokken Foreningen mener, at 
tagvandskloakeringen er ude af 
proportion. Kun 10 % af arealet 
udgøres af tage.  Foreningen foreslår 
at tagvandskloakeringen droppes.

Foreningen ønsker, at 
skybrudssikring af Nokken indgår i 
planen

Der kan i dag ikke etableres en lovlig 
bortskaffelse af regnvand pga 
jordforurening, hvilket medfører at 
fremtidigt byggeri ikke vil kunne 
overholde bygningsreglementet. 

Da etableringen af HF Prøvestenen og 
Amager Fælled Økohaver med store 
terrænreguleringer, som KK er 
ansvarlig for, har medført forringede 
afledningsforhold for Nokken er KK 
forpligtede til at udbedre dette. Ved at 
etablere et overfladisk 
regnhåndteringssystem kan begge 
problemstillinger håndteres samtidig.


